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[00:00:00] 

[00:02:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram czterdziestą pierwszą sesję Rady Gminy 

Gródek. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy czternastu Radnych, co stanowi kworum, przy którym 

Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Informuję Państwa 

Radnych, iż na stoliku protokolanta, pani Agnieszki Lisockiej, wyłożony jest protokół obrad... 

[00:02:35] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: panią Jolantę Bójko, kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Gródku, panią Katarzynę Rogacz kierownika Biblioteki Publicznej w Gródku, 

pana Mirosława Gryko kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku, panią Dorotę 

Sulżyk redaktora naczelnego Wiadomości Gródeckich, pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów, 

witam serdecznie wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia 

porządku obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy Gródek. Proponowany porządek obrad 

Państwo Radni otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos 

w sprawie proponowanego porządku obrad? Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

proponuję, aby dokonać zmian w dzisiejszym porządku obrad poprzez dodanie po punkcie 

osiemnastym dodatkowego punktu w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na 

dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Nowej Woli. To na podstawie 

wniosku i wczoraj na Wspólnej Komisji ten temat był omawiany. I chcę zaproponować usunięcie 

trzech punktów z dotychczasowego porządku obrad, dziesiątego, jedenastego i dwunastego, a to 

za sprawą tego, że było wszczęte postępowanie... nadzorcze. Poinformowało nas, że te uchwały, 

które podejmowaliśmy do tej pory były niepotrzebne, biorąc pod uwagę, że zarówno Ustawa o 

gospodarce nieruchomościami, jak i Ustawa w sprawie ogłoszenia zasad nabywania, zbywania i 
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obciążania nieruchomościami oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy, niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, w sposób bardzo szczegółowy reguluje wszystkie 

kwestie. W tym również, jeżeli chodzi o udzielanie bonifikaty, chociażby w paragrafie jedenastym 

było określone, że... na jaki czas, na przykład z pięcioletnim okresem najmu czy tam dziesięciu 

czy dwudziestu czy trzydziestu, czterdziestu. I te inne też wskaźniki, które były brane pod uwa... 

są brane pod uwagę, jeżeli chodzi o najem, udzielanie bonifikaty. Tak że to główny powód jest ten, 

że te uchwały są przedmiotowe w tej sytuacji. Biorąc pod uwagę jednak, że w naszym przypadku, 

pomimo tej ustawy i uchwały, staraliśmy się, żeby te sprawy konsultować z Radnymi, to niestety 

organ nadzorczy w pewnym momencie, bo wcześniej, tak jak wiemy, nie było w tym zakresie 

problemów, to po prostu te uchwały były traktowane jako... nie nieprawidłowość, a w tym 

przypadku, a w tym przypadku organ nadzorczy wydał rozstrzygnięcie nadzorcze w tym zakresie. 

Tak że... usunięcie z porządku obrad dziesiątego punktu, jedenastego i dwunastego. Dziękuję 

bardzo. 

[00:05:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do rozpatrzenia wniosku 

pana Wójta w sprawie zmian w dzisiejszym porządku obrad. Kto z Państwa Radnych jest za 

dodaniem po obecnym punkcie osiemnastym dodatkowego punktu w brzmieniu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Nowej Woli? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na postawie 

głosowania stwierdzam, iż za podjęciem propozycji pana Wójta opowiedziało się czternastu 

Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. 

Stwierdzam, że propozycja została przyjęta. Kto z Państwa Radnych jest za usunięciem z 

dzisiejszego porządku obrad punktu jedenastego? Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie... 

Przepraszam, dziesiątego. Najpierw, tak. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny nieruchomości? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na postawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

propozycją pana Wójta opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że propozycja została przyjęta. 

Kto z Państwa Radnych jest za propozycją pana Wójta, aby... za usunięciem z dzisiejszego 

porządku obrad punktu jedenastego? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na postawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się... za zmianą zaproponowaną przez pana Wójta opowiedziało 

się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, brak dwóch głosów. Stwierdzam, że propozycja 

została przyjęta. Kto z Państwa Radnych jest za usunięciem z dzisiejszego porządku obrad 

punktu dwunastego? Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny 
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nieruchomości. Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

[00:09:02] 

[00:11:05] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: W związku z pozytywnym rozpatrzeniem wniosku 

zgłoszonego przez pana Wójta odczytam projekt dzisiejszego porządku obrad czterdziestej 

pierwszej sesji Rady Gminy Gródek, uwzględniający dokonane zmiany. Punkt pierwszy, otwarcie 

sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, 

sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozparzenie 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa 

tysiące trzydzieści siedem. Punkt piąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt szósty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Punkt siódmy, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych. Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Gródek. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłaty 

za zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Gródek. Punkt dziesiąty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla gminy 

Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć. Punkt jedenasty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. Punkt dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia... Proszę o spokój. W sprawie realizacji zadania publicznego w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego na terenie gminy Gródek. Punkt trzynasty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia od powiatu białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu 

drogami powiatowymi na terenie gminy Gródek w zakresie ich zimowego utrzymania w dwa 

tysiące dwudziestym trzecim roku. Punkt czternasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. Punkt piętnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru 

nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie gminy 

Gródek. Punkt szesnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie działalności 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Nowej Woli. Punkt siedemnasty, pytania i wnioski Radnych. 

Punkt osiemnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt dziewiętnasty, przyjęcie protokołu obrad 
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czterdziestej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt dwudziesty, zamknięcie obrad. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Dziękuję. Kto jest... Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na postawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad opowiedziało się piętnastu 

Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. 

Stwierdzam... Stwierdzam, że porządek obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Gminy został 

ustalony. Wysoka Rado, punkt pierwszy i drugi porządku obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu dzisiejszej sesji – sprawozdanie z działalności Wójta 

Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:15:40] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

czterdziesta sesja Rady Gminy Gródek, która obyła się w dniu dwudziestego ósmego 

października, były przyjmowane na tej sesji uchwały, które są realizowane na bieżąco. Jak zwykle 

ten okres wymaga i pozwala na to, żeby wydać stosowne i potrzebne zarządzenia. I pierwsze z 

tych zarządzeń dotyczy zmiany planu finansowego rachunku środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku węglowego. Kolejne zarządzenie to w sprawie 

informacji o wykonaniu budżetu gminy Gródek za trzeci kwartał dwa tysiące dwadzieścia dwa. W 

sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie 

zmiany planu finansowego rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID na wypłatę 

dodatku węglowego. W sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży 

w trybie bezprzetargowym. W sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy Gródek. 

W sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w zarządzeniu numer 181/2021 z dnia drugiego marca 

dwadzieścia jeden. W sprawie powołania kierownika Biblioteki Publicznej w Gródku. Kolejne 

zarządzenie dotyczy projektu wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia trzy – dwadzieścia sześć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

dwadzieścia trzy – trzydzieści osiem. W sprawie projektu budżetu gminy Gródek na dwutysięczny 

dwudziesty trzeci rok. W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Gródek na 

dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie powołania Zespołu Powypadkowego. I w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Inwentaryzacyjnej w Urzędzie Gminy Gródek. W zakresie 

ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi to w naszej gminie 

przedstawiało się to w ten sposób, że w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności 

Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynął jeden wniosek o zmianę wpisu, jeden wniosek o 

wpis działalności gospodarczej oraz jeden wniosek o zawieszenie działalności gospodarczej. I 

złożone wnioski zostały przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i przekazane za 

pośrednictwem platformy usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o 

Działalności Gospodarczej. Jeżeli chodzi o sprawy inwestycyjne to trwa rozpatrywanie ofert 

złożonych w postępowaniach o udzielenie zamówień publicznych. I w jednym przypadku dotyczy 

to odbioru odpadów komunalnych, w którym wpłynęła tylko jedna oferta. I na przebudowę ulicy 
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Pogodnej i Słonecznej w Gródku. Ponadto trwają prace w ramach projektów dofinansowanych z 

Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład pod nazwą „Poprawa efektywności 

energetycznej remizy OSP poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji, w tym budowa 

nowej kotłowni na pellet i zrębki”. Kolejne zadanie to „Montaż instalacji fotowoltaicznych z 

magazynami energii na budynkach użyteczności publicznej w gminie Gródek”. To jest widoczne 

tutaj chociażby niedaleko. I tego budynku... i Gminnego Centrum Kultury. Kolejne to „Przebudowa 

drogi gminnej numer 105008B ulicy Pięknej w Waliłach Stacji w gminie Gródek”. Złożono dwa 

wnioski o dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata dwa tysiące 

czternaście – dwadzieścia za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania Puszcza Knyszyńska. I 

tutaj to są tematy związane z budową ogólnodostępnej infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej przy 

Gminnym Centrum Kultury w Gródku obejmujący montaż ławeczek, koszy na śmieci, donic, 

stołów do piłkarzyków i pingponga. Planowana wartość projektu pięćdziesiąt sześć tysięcy, w tym 

dofinansowanie trzydzieści pięć tysięcy sześćset trzydzieści dwa złotych. To wiemy, że tam 

powstał taki mini... jak to nazwać? Amfiteatr? W porozumieniu i na podstawie tutaj planu z panią 

dyrektor żeśmy tutaj ustalili, że przydałyby się dalsze działania w kierunku, żeby ten amfiteatr miał 

taki swój wygląd. Drugi temat to taki... pod hasłem „Po swojsku” festyn kulinarny w gminie Gródek. 

Planowana wartość projektu to sześćdziesiąt dziewięć tysięcy sto siedemnaście złotych, w tym 

dofinansowanie czterdzieści sześć tysięcy siedemset sześćdziesiąt osiem złotych. 

[00:20:24] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zbliżają się ku końcowi prace remontowe 

wykonywane przez firmę DOMAR DAWID ZARZECKI z siedzibą w Białymstoku w ramach 

zadania pod nazwą „Remont sali gimnastycznej w szkole podstawowej w Gródku”. Etap drugi 

obejmujący docieplenie stropodachu sali, zaplecza, sali gimnastycznej, wykonanie instalacji 

odgromowej i uziemiającej oraz remont łazienek na bloku sportowym w szkole podstawowej w 

Gródku. Zadanie jest finansowane ze środków uzyskanych z wygranej w konkursie „Rosnąca 

odporność” w ramach Narodowego Programu Szczepień. Rozpoczęto też remont pomieszczeń w 

budynku przy ulicy Fabrycznej 1 w Gródku, w którym znajduje się Niepubliczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej. Wykonawcą jest pan Artur Prus, prowadzący działalność gospodarczą pod nazwą 

Usługi Remontowo-Budowlane Artur Prus. Zadanie jest finansowane ze środków pozyskanych też 

z wygranej w konkursie „Rosnąca odporność” w ramach Narodowego Programu Szczepień. W 

dniu szesnastego listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa dokonano odbioru końcowego zadania 

pod nazwą „Remont wraz z rozbudową Gminnego Centrum Kultury w Gródku”. W ramach prac 

przebudowano taras naziemny przy budynku GCK w Gródku, wyremontowano część elewacji, 

balkonu oraz schody zewnętrzne. Wykonawcą tych robót był Zakład Ogólnobudowlany Wiesław 

Szerszunowicz z siedzibą Zabłudów-Kolonia. Wartość wykonanych robót wynosi czterysta 

osiemdziesiąt jeden tysięcy złotych brutto i zadanie jest współfinansowane z Funduszu Wsparcia 

Gmin i Powiatów oraz częściowo też ze środków pozyskanych w ramach konkursu „Rosnąca 

odporność” w ramach Narodowego Programu Szczepień. Gmina Gródek przystąpiła do zakupu 

paliwa stałego z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych, zgodnie z artykułem trzydzieści 
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cztery, ustęp jeden Ustawy z dnia dwudziestego siódmego października dwa tysiące dwadzieścia 

dwa o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Podpisana umowa z 

podmiotem uprawnionym do prowadzenia sprzedaży gminom paliwa stałego to jest Węglokoks 

spółka z siedzibą w Katowicach. W chwili obecnej trwa nabór wniosków o zakup preferencyjny 

paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Maksymalna ilość paliwa stałego dostępnego dla 

jednego gospodarstwa domowego to półtorej tony do dnia trzydziestego pierwszego grudnia dwa 

tysiące dwadzieścia dwa oraz półtorej tony od dnia pierwszego stycznia dwa tysiące dwadzieścia 

trzy. Cena za jedną tonę paliwa stałego nie będzie wyższa niż dwa tysiące złotych brutto, o czym 

na pewno Państwo wiecie. Z uwagi na krótki termin zakupu i dostawy, to jest do trzydziestego 

pierwszego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa prosimy o niezwłoczne składanie wniosków na 

pierwszą transzę zakupu węgla, nie później niż do piątego grudnia dwa tysiące dwadzieścia dwa. I 

tu oczywiście to oznacza, że docelowo ten węgiel będziemy odbierać, będziecie Państwo mogli 

odbierać, ci, co skierują wnioski, tutaj w Gródku, ale wcześniej musi być wskazany punkt, z 

którego my mamy odebrać ten węgiel, czyli tutaj też czekamy na to, że otrzymamy informację, 

podpiszemy stosowną umowę. Ale w tej chwili zbieramy wnioski. Zależy nam na tym, żeby 

uzyskać tą porównywalną ilość taką i określającą zainteresowanie. W zakresie bieżącego 

utrzymania dróg wykonano następujące prace: wyrównano drogi w miejscowości Radunin, 

Podzałuki, Załuki, Nowosiółki, Glejsk, Józefowo. Zlecono wykonanie naprawy fragmentu drogi w 

miejscowości Piłatowszczyzna, Zarzeczany, Bielewicze, Wiejki. Prace polegały na podsypaniu 

tam kruszywem naturalnym dołów w tych miejscowościach, gdzie było wskazane, gdzie ta 

przejezdność była pogorszona. Zlecono czyszczenie poboczy z zakrzaczeń z wycinką gałęzi 

drzew w pasie drogowym w miejscowości Mostowlany oraz czyszczenie pasa drogowego na 

zakrętach z ograniczoną widocznością z miejscowości Mostowlany do miejscowości Zielona. 

Zlecono podsypanie solanką dróg powiatowych w Gródku. To były takie pierwsze te... ulice, no 

główne, Chodkiewiczów, Zarzeczańska, Polna, Białostocka, droga powiatowa z Gródka przez 

Waliły-Dwór w kierunku... Załuk, a także też w kierunku... w kierunku... Nowosiółek, drogi krajowej 

sześćdziesiąt pięć. Ponadto wydałem jedną decyzję w sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu z 

drogi gminnej, pięć decyzji w sprawie określenia warunków udzielenia zezwolenia na zajęcie pasa 

drogowego z dróg gminnych oraz pięć decyzji w sprawie lokalizacji urządzeń w pasie drogowym 

dróg gminnych. 

[00:25:14] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W ramach bieżącej działalności Urzędu Gminy w 

zakresie planowania zagospodarowania przestrzennego wydano cztery decyzje o warunkach 

zabudowy, wydano dwie decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. W zakresie ochrony 

przyrody wpłynęło osiem zgłoszeń zamiaru usunięcia drzew na nieruchomości stanowiącej 

własność osób fizycznych na cel niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po 

przeprowadzeniu przez pracownika procedury, w tym dokonaniu oględzin, Wójt jako organ 

uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie przyrody do pięciu zgłoszeń nie wniósł sprzeciwu, 

trzy postępowania są w toku. Ponadto wydane zostało jedno zezwolenie na usunięcie drzewa 
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rosnącego na nieruchomości stanowiącej własność osoby prawnej. W związku z realizacją 

zadania dotyczącego wypłaty dodatków dla podmiotów wrażliwych na podstawie Ustawy z dnia 

piętnastego września dwa tysiące dwadzieścia dwa o szczególnych rozwiązaniach w zakresie 

niektórych źródeł ciepła, w związku z sytuacją na rynku paliw, do Urzędu wpłynęło sześć 

wniosków podmiotów wrażliwych o wypłatę przedmiotowego dodatku. Wnioski zostały pozytywnie 

zweryfikowane i zatwierdzone. I w dniu dwudziestego drugiego listopada dwa tysiące dwadzieścia 

dwa zawarto notarialną umowę sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w 

obrębie Podzałuki, gmina Gródek, oznaczonej numerem ewidencyjnym, geodezyjnym dwanaście, 

o powierzchni 0,82 hektara za kwotę pięćdziesiąt pięć tysięcy netto. W dniu dziewiątego sierpnia 

dwa tysiące dwadzieścia dwa weszła w życie Ustawa z dnia siódmego lipca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa o zmianie Ustawy prawo wodne oraz niektórych innych ustaw zaostrzająca 

przepisy dotyczące postępowania z nieczystościami ciekłymi. W związku z powyższym 

przypominam, iż zgodnie z Ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach do obowiązku 

właścicieli nieruchomości należy: przyłączenie nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacyjnej. 

Tam, gdzie jest sieć kanalizacyjna, mieszkańcy mają obowiązek się przyłączyć. I to, szanowni 

Państwo, jest sporo danych, danych... to znaczy no, chodzi o to, że część niestety do tej pory nie 

ma podpisanych umów i nie jest podłączona, więc tutaj też, jeżeli Państwo zauważycie, to proszę 

zdopingować mieszkańców tam, gdzie jest linia, żeby podjęli te działania. W przypadku, gdy nie 

ma warunków do podłączenia, bo nie wszędzie mamy, tak jak wiemy, linię kanalizacyjną, sieci 

kanalizacyjnej, wyposażenie nieruchomości w zbiornik bezodpływowy nieczystości ciekłych lub 

przydomową oczyszczalnię ścieków bytowych. Zmiana przepisów zobowiązuje Wójta do 

prowadzenia raz na dwa lata kontroli wszystkich nieruchomości niepodłączonych do systemów 

kanalizacji, a przede wszystkim do posiadania umów na wywóz nieczystości ciekłych oraz 

dowodów uiszczania opłat za te usługi. Nakłada również obowiązek szczegółowej 

sprawozdawczości przekładanej właściwemu Wojewódzkiemu Inspektoratowi Ochrony 

Środowiska i właściwemu dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie między innymi o liczbie zbiorników bezodpływowych i 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy, liczbie właścicieli nieruchomości, od 

których odebrano nieczystości ciekłe oraz liczbie osób zameldowanych pod adresem 

nieruchomości, liczbie przeprowadzonych kontroli, dokumentów w postaci umów na wywóz 

nieczystości ciekłych oraz dowodów uiszczenia opłat za te usługi oraz wynikach tych kontroli. To 

szanowni Państwo oznacza, że tak jakby zaostrzono te przepisy, te... Mieliśmy też obowiązki, jak 

to się mówi, pilnowania tego i staraliśmy się egzekwować, ale w tej chwili mamy... jest to 

obowiązek, który nakłada na nas terminy, nakłada na nas potrzebę prowadzenia 

sprawozdawczości i... Tak że bardzo prosimy też wszystkich i tutaj Sołtysów i Radnych, żeby... w 

ogólnie dostępny sposób poinformować o tych, o tych... nowych zmianach. I wprowadzenie to do 

życia. Decyzjami z dnia czternastego listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa udzielono 

pracodawcom dofinansowania kosztów kształcenia młodocianych pracowników... w łącznej 

kwocie dwanaście tysięcy siedemset trzydzieści dziewięć złotych siedemdziesiąt groszy. Zgodnie 

z artykułem sto dwadzieścia dwa Ustawy z dnia czternastego grudnia dwa tysiące szesnaście 
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prawo oświatowe pracodawcom, którzy zawarli z młodocianymi pracownikami umowę o pracę, w 

celu przygotowania zawodowego, przysługuje dofinansowanie kosztów kształcenia, jeżeli zarówno 

pracodawca, jak i młodociany spełniają warunki... określone w ustawie. 

[00:30:23] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Dofinansowanie przyznaje wójt właściwy ze względu 

na miejsce zamieszkania młodocianego pracownika. Dofinansowanie kosztów kształcenia 

młodocianych pracowników jest finansowane ze środków Funduszu Pracy, czyli funduszy 

rządowych i my tutaj, tak jak jest napisane, jak jest określone, wypłacamy takie. Ponadto w 

omawianym okresie uczestniczyłem wspólnie z pracownikami Urzędu Gminy, panią Moniką 

Kazberuk, panią Małgorzatą Czapnik w spotkaniu partnerskim dotyczącym współpracy w zakresie 

wspólnego ubiegania się o dofinansowanie ze środków Programu Interreg Polska-Litwa z 

miejscowości Pagegiai, z rejonu tauroskiego na Litwie. Podczas pobytu podpisana została umowa 

partnerska, która umożliwi wspólne ubieganie się o środki z programu Polska-Litwa. I tutaj tym 

tematem pierwszym, który to chcemy zrealizować to jest zagospodarowanie terenów wokół 

zbiornika, naszego zbiornika. Planowany nabór jest ewentualnie chyba w styczniu czy na 

przełomie grudnia i stycznia. Tak że jeżeli dojdzie do skutku, bo to wiadomo, muszą... muszą się 

dogadać strony, i Polska, Litwa, poszczególne Ministerstwa w tym zakresie, żeby nadać bieg temu 

działaniu. Jeżeli dojdzie, będą podpisywane kolejne umowy w tym kierunku, na podstawie 

projektów, które są w posiadaniu. W posiedzeniu Wspólnych Komisji Stałych Rady Gminy, ale 

także było takie spotkanie przed wyjazdem na Litwę, spotkanie Związku Gmin Województwa 

Podlaskiego w Goniądzu, z udziałem wójtów, burmistrzów i skarbników, gdzie w szczególności był 

omawiane problemy dotyczące finansów samorządów i jednostek, tak że tutaj to było bardzo 

pożyteczne spotkanie. Uczestniczyliśmy tylko jeden dzień, bo na drugi dzień właśnie trzeba było 

już być na... udać się na Litwę. Miałem spotkanie w sprawie, z dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych, gdzie omawialiśmy przedsięwzięcia realizowane przez powiat na terenie gminy 

Gródek. Te, które są w trakcie i te, które są zaplanowane. No i w innych, jeszcze innych, jak to się 

mówi, uroczystościach chociażby. Siedemdziesięciolecie istnienia Koła Łowieckiego i tak dalej, i 

cietrzew i... Tak że tutaj, szanowni Państwo, tyle miałbym w tej chwili do... przedstawienia. Jeżeli 

są pytania to bardzo proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Ja mam takie pytanie panie 

Wójcie, pan wspomniał tu o... kontrolach... przeprowadzonych u tych osób, które nie są 

podłączone do kanalizacji. Czy były takie kontrole? I jakieś efekty, wyniki? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tutaj gospodarkę wodno-ściekową nadzoruje Komunalny 

Zakład Budżetowy i tutaj w ramach stwierdzonych przypadków. I tutaj też działań gminy były 

kierowane wnioski o... podawaliśmy przepisy, które obligują do tego, żeby się podłączyć w sytuacji, 

gdy jest taka kanalizacja. Były przypadki, gdzie zareagowano i przyłączono się, ale dotychczas 
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figuruje jeszcze sporo takich osób, takich gospodarstw, które się nie przyłączyły. Tak ogólnie 

mogę powiedzieć. Natomiast, natomiast... bardzo proszę. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: To znaczy zgodnie z obowiązującymi przepisami, również w tej 

chwili, i do zmiany, która weszła we wrześniu, każdy właściciel nieruchomości miał obowiązek 

podłączenia się do sieci kanalizacyjnej, jeżeli taka sieć funkcjonuje. Natomiast te nieruchomości, 

gdzie nie ma możliwości podłączenia się do sieci kanalizacyjnej, właściciel nieruchomości miał 

obowiązek wyposażyć w zbiornik bezodpływowy, czyli tak zwane szambo lub przydomową 

oczyszczalnię ścieków. Poza tym każdy właściciel nieruchomości miał obowiązek zgłosić ten fakt, 

że wyposażona jego nieruchomość jest w szambo lub... przydomową oczyszczalnię ścieków do 

ewidencji prowadzonej przez Wójta Gminy Gródek. Kontrole były prowadzone w takich sytuacjach 

w zasadzie interwencyjnych. Natomiast... od jakiegoś czasu pracownicy aktualizują ewidencję. I 

są wysyłane... wezwania do mieszkańców poszczególnych miejscowości o to, aby albo zgłosili ten 

zbiornik do ewidencji, bądź też żeby uaktualnili dane. Reakcja mieszkańców jest różna. Natomiast 

zmiana ustawy, która weszła w życie nakłada na Wójta obowiązek kontroli. Co dwa lata, więc tutaj 

bezdyskusyjnie takie kontrole będą musiały być prowadzone, zgodnie oczywiście z planem 

kontroli. Tak że taka zmiana, która powoduje, że no wszyscy mieszkańcy muszą to wziąć do serca, 

dlatego że kontrola kończy się protokołem i tutaj jeśli będą jakieś nieprawidłowości, jesteśmy w 

ramach tej sprawozdawczości zobowiązani przekazywać takie informacje do Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska czy też do Wód Polskich. Tak że tyle... 

[00:36:35] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos jeszcze w tym punkcie? Jakieś pytania do pana Wójta? Nie widzę. Stwierdzam, że 

sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do 

akceptującej wiadomości. Wysoka Rado, trzeci punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji czwartego punktu dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on 

tematem Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu wczorajszym. 

Proszę panią Skarbnik Martę Popławską o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Gródek aktualizuje się dane w zakresie dochodów i wydatków zwartych w tym dokumencie, w 

odniesieniu do dotychczasowych zmian budżetu gminy, które związane były z bieżącym 

funkcjonowaniem jednostek budżetowych, udzielonymi i otrzymanymi dotacjami oraz środkami na 

realizacje zadań własnych i zleconych. W zakresie przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie 

finansowej zwiększa się plan wydatków na zadanie inwestycyjne „Przebudowa wraz z rozbudową 

budynku użyteczności publicznej Urzędu Gminy Gródek” o kwotę tysiąc złotych, w związku z 

koniecznością poniesienia wydatków na wykonanie dokumentacji niezbędnej do prowadzenia 
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robót pod nadzorem archeologicznym. Wprowadza się zadanie „Modernizacja i remont lokali 

użytkowych budynku przy ulicy Fabrycznej 1 – budynek Ośrodka Zdrowia” do kwoty wydatków w 

dwa tysiące dwudziestym drugim na poziomie pięćdziesiąt sześć tysięcy osiemset czterdzieści 

jeden złotych, a w dwa tysiące dwudziestym trzecim na poziomie osiemdziesiąt sześć tysięcy sto 

pięćdziesiąt dziewięć. Wprowadza się zadanie „Montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami 

energii na budynkach użyteczności publicznej w gminie Gródek”, wydatki w dwutysięcznym 

dwudziestym drugim w kwocie sto dwadzieścia trzy tysiące trzysta dziesięć, a w dwa tysiące 

dwudziestym trzecim wydatki w kwocie dwa miliony trzysta dwadzieścia jeden tysięcy osiemset 

pięćdziesiąt osiem złotych. Zadanie dofinansowane jest w ramach Rządowego Funduszu Polski 

Ład – Program Inwestycji Strategicznych. Aktualizuje się wydatki bieżące i majątkowe w zakresie 

przedsięwzięcia „Rozwój e-usług w gminach związku gmin wiejskich województwa podlaskiego”. 

W pozycji 2.2.1.1 wieloletniej prognozy finansowej dla roku dwa tysiące dwudziestego trzeciego 

zwiększono poziom wydatków o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy inwestycyjne o 

kwotę dwieście trzydzieści osiem tysięcy dwieście pięćdziesiąt jeden złotych, z uwagi na ujęcie 

wydatków do poniesienia w przyszłym roku na udzielenie pomocy finansowej powiatowi 

białostockiemu na dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego „Opracowanie dokumentacji 

projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej numer 1456B Jałówka-Mostowlany-

Bobrowniki na odcinku Bobrowniki-Mostowlany gmina Gródek”. Dziękuję. 

[00:40:02] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 

odnośnie omawianego projektu uchwały? Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Musimy chwilę zaczekać, awaria. 

[00:40:50] 

[00:41:39] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 
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na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem została podjęta 

jednogłośnie. Punkt czwarty dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do 

realizacji piątego punktu sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Projekt uchwały również otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję. I był on omawiany na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu wczorajszym. Proszę panią Skarbnik Martę Popławską o omówienie projektu 

uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie zmian w budżecie, jak Państwo już zapewne 

wczoraj zauważyli, trochę tych zmian się nazbierało. Dotyczą one zawiadomień, jakie 

otrzymujemy przede wszystkim od Wojewody Podlaskiego o zmniejszeniach bądź zwiększeniach 

dotacji. Również na podstawie pism zarządu, czy to Powiatowego Zarządu Dróg czy Zarządu 

Powiatu, odnośnie dotacji. Czy też na podstawie otrzymania konkretnych już środków na nasze 

rachunki bankowe. I na podstawie otrzymania tych środków należy te... otrzymane środki 

wprowadzić do budżetu. I tak, na podstawie zawartej umowy o przyznaniu pomocy finansowej, 

gmina Gródek w roku dwudziestym trzecim będzie realizowała projekt „Stworzenie infrastruktury 

turystyczno-rekreacyjnej na szlaku gródeckich Drewnali i wykonani wiat rekreacyjnych na 

działkach gminnych w miejscowościach Radunin, Kołodno i Zubry”. Część wydatków poniesionych 

w bieżącym roku zostały uznane za kwalifikowane. Refundacje gmina otrzyma po końcowym 

rozliczeniu zadania. Na podstawie informacji od lidera projektu pod nazwą „Rozwój e-usług w 

gminach związku gmin wiejskich województwa podlaskiego” w roku dwudziestym drugim wydatki 

będzie rozliczać lider, czyli Związek Gmin. Gmina wpłacać będzie tylko wkład własny do projektu. 

I wobec powyższego tutaj należało zmniejszyć dochody oraz zwiększyć wydatki tego projektu. 

Dotacja wpłynie na rachunek gminy w dwa tysiące dwudziestym trzecim roku w przypadku zadań 

realizowanych bezpośrednio przez gminę, a zdanie to planuje się zakończyć w roku dwa tysiące 

dwudziestym trzecim. Na podstawie pisma Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku zmniejsza 

się plan wydatków na dotację celową powiatowi białostockiemu na opracowanie dokumentacji 

projektowej na budowę z rozbudową drogi powiatowej numer 1456B Jałówka-Mostowlany-

Bobrowniki na odcinku Bobrowniki-Mostowlany gmina Gródek o kwotę pięćdziesiąt tysięcy złotych. 

Tak jak już mówiłam w poprzedniej uchwale, zadanie będzie realizowane w roku dwa tysiące 

dwudziestym trzecim. 

[00:45:09] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: (kontynuując) Na podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego z 

ósmego listopada o zmianach w dotacjach celowych zwiększa się plan dochodów zleconych oraz 

plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku o kwotę dwadzieścia tysięcy 

złotych, z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na wypłatę świadczeń rodzinnych. Na 

podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego z dziewiątego listopada zmniejsza się plan dochodów 

zleconych i plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku o kwotę 

pięćdziesiąt dwa tysiące osiemset siedemdziesiąt złotych, z uwagi na zgłoszoną przez gminę 

nadwyżkę środków na realizację specjalistycznych usług opiekuńczych. Na podstawie decyzji 
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Wojewody Podlaskiego z dziewiątego listopada zmniejsza się plan dochodów zleconych budżetu 

oraz plan wydatków Urzędu o kwotę dwa tysiące złotych, z uwagi na zabezpieczenie innym 

jednostkom środków na realizację zadań zleconych z zakresu spraw obywatelskich. Na podstawie 

decyzji Wojewody Podlaskiego z czternastego listopada o zmianach w dotacjach celowych 

zwiększa się plan dochodów zleconych i plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o 

kwotę dwadzieścia pięć tysięcy trzysta sześćdziesiąt sześć złotych trzydzieści groszy, z 

przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na wypłatę dodatku osłonowego. Na podstawie 

otrzymania środków z Funduszu Pomocy na realizację wypłaty świadczeń pieniężnych każdemu 

podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej prowadzącej gospodarstwo domowe, które zapewni 

zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy, zwiększa się plan dochodów zleconych 

budżetu oraz plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku o kwotę dwa 

tysiące dwieście trzydzieści dwa złote. W tym miejscu, zgodnie z wczorajszym pytaniem pana 

Radnego, na dzień dwudziestego piątego listopada było objętych pomocą z Funduszu Pomocy 

osiemdziesiąt osiem osób. To jest siedemdziesiąt sześć wniosków. Tylko z tym, że ta sytuacja no 

cały czas się zmienia, bo ci ludzie, no jak wiemy, wyjeżdżają, a... najświeższe dane z... naszego 

Referatu Spraw Obywatelskich, że od początku wybuchu wojny na terenie naszej gminy zostało 

nadanych sto osiem numerów PESEL. Co wiadomo, te PESELE zostały nadane, a już niekiedy 

tych osób już na terenie naszej gminy nie ma. Na podstawie otrzymania środków z Funduszu 

Pomocy na realizację wypłaty świadczeń rodzinnych obywatelom Ukrainy zwiększa się plan 

dochodów zleconych budżetu oraz plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o 

kwotę dwieście osiemdziesiąt jeden złotych. Na podstawie otrzymania środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystywania niektórych źródeł ciepła zwiększa się plan dochodów zleconych budżetu oraz 

plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku o kwotę jednego miliona 

dziewięćdziesięciu dwóch tysięcy czterystu dwudziestu złotych. Na podstawie wniosku kierownika 

Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku o udzielenie dotacji celowej na zadanie 

inwestycyjne „Modernizacja urządzeń technologicznych przy przepompowniach ścieków 

zlokalizowanych na terenie gminy Gródek” zwiększa się plan wydatków w klasyfikacji 01044 o 

kwotę trzydziestu pięciu tysięcy złotych. Na podstawie zawartego aneksu do umowy o 

przekazanie w dwudziestym drugim roku środków z Funduszu Pracy z przeznaczeniem dla gmin 

na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników zwiększa się 

plan dochodów budżetu oraz plan wydatków Urzędu o kwotę dwanaście tysięcy siedemset 

czterdzieści złotych. Na podstawie wniosku dyrektora przedszkola samorządowego w Gródku z 

dnia siedemnastego listopada zwiększa się plan dochodów i wydatków jednostki o kwotę 

piętnastu tysięcy złotych, z przeznaczeniem na zakup żywności w związku ze zwiększeniem 

dochodów za wyżywienie dzieci. Na podstawie wniosku kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gródku z dnia siedemnastego listopada dokonuje się dostosowania planu wydatków 

własnych i zleconych do przewidywanego wykonania do końca bieżącego roku. Dokonuje się 

zmian w planie dochodów i wydatków w ramach realizacji zadania „Odnawialne źródła energii w 

gminie Gródek – montaż instalacji fotowoltaicznych i kolektorów słonecznych” do wysokości 



XLI SESJA RADY GMINY 
www.transkryptor.pl 

13 

wykonania wydatków i zakładanych dochodów. Zwiększa się plan wydatków zadania 

inwestycyjnego „Przebudowa wraz z rozbudową budynku użyteczności publicznej” o kwotę tysiąc 

złotych. To tak jak mówiłam przy zmianach w (nieczytelne) [00:49:40]. Zmniejsza się plan 

wydatków w tym roku na modernizację i remont lokali użytkowych w budynku przy ulicy 

Fabrycznej 1, budynek Ośrodka Zdrowia w Gródku na poziomie w tym roku pięćdziesiąt sześć 

tysięcy osiemset czterdzieści jeden. Zadanie ujmuje się w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Gródek. Aktualizuje się załącznik „zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 

gminy dla Stowarzyszenia Załuki nad Supraślą” prowadzącemu niepubliczną szkołę oraz oddział 

przedszkolny w oparciu o dotychczasowe wykonanie. Na podstawie artykułu trzydziestego 

czwartego ustęp jeden Ustawy z dnia dwudziestego siódmego października o zakupie 

preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych gmina Gródek przystąpiła do zakupu 

paliwa stałego z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych do dnia trzydziestego pierwszego 

grudnia bieżącego roku. W nawiązaniu do zapisów ustawy zamówiono wstępnie pięćdziesiąt ton 

węgla po maksymalnej cenie zakupu tysiąc pięćset złotych. I wobec powyższego należało 

dostosować plan dochodów i wydatków Urzędu na realizację tego zadania. 

[00:50:46] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: (kontynuując) Z uwagi na stan zaawansowania prac w ramach 

zadania „Montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii na budynkach użyteczności 

publicznej w gminie Gródek”, tutaj zaistniała konieczność płatności w przyszłym roku i to zadanie 

ujęto w wieloletniej prognozie finansowej jako przedsięwzięcie kontynuowane w przyszłym roku. 

Zmiany zostały wprowadzone również w planie wydatków Urzędu w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem jednostki i wykonywaniem zadań gminy. Na podstawie decyzji Wojewody 

Podlaskiego z siedemnastego listopada o zmianach w dotacjach celowych zmniejsza się 

dochodów budżetu oraz plan wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w związku z 

urealnieniem planu na realizację Rządowego Programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata dwa 

tysiące dziewiętnaście – dwadzieścia trzy. Na podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego z 

osiemnastego listopada zwiększa się plan dochodów zleconych oraz plany szkoły podstawowej w 

Gródku i Urzędu Gminy Gródek o kwotę osiemset siedemdziesiąt trzy złote pięćdziesiąt pięć 

groszy, a środki te przeznaczone są na uzupełnienie dotacji jednostce samorządu terytorialnego 

na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe na bieżący rok 

szkolny. Ponadto dnia dwudziestego drugiego listopada wpłynęły środki z Funduszu Pomocy na 

dodatkowego zadania związane z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy za miesiąc październik. Te środki zawsze wpływają w miesiącu 

następującym po danym miesiącu. I tutaj za miesiąc październik kwota dziewięć tysięcy sto 

dziewięćdziesiąt sześć złotych, która zwiększyła plan dochodów oraz plany wydatków szkoły, 

przedszkola i Urzędu Gminy Gródek. Na podstawie pisma Zarządu Powiatu Białostockiego z 

osiemnastego listopada o zwiększenie dotacji celowej na dofinansowanie Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Nowej Woli, to też pan Wójt tutaj już przedstawił wprowadzenie tego projektu do 

planu, zwiększa się tę dotację w bieżącym roku o osiemset trzydzieści trzy złote trzydzieści cztery 
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grosze. Na podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego z dwudziestego trzeciego listopada o 

zmianach w dotacjach celowych zmniejsza się plan dochodów własnych budżetu oraz plan 

wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku o dwadzieścia tysięcy złotych i 

zmiana spowodowana jest zgłoszeniem nadwyżki przez ośrodek. Ponadto dwudziestego trzeciego 

listopada otrzymaliśmy środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku 

węglowego i tę kwotę dwieście sześćdziesiąt pięć tysięcy czterysta siedemdziesiąt siedem złotych 

zwiększa się plan dochodów budżetu oraz plan jednostki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Gródku jako jednostki realizującej powyższe zadanie. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik za omówienie projektu uchwały. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Projekt 

uchwały był... Aha. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok 

została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji szóstego punktu 

dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on 

tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy na poprzedniej wspólnej komisji, 

czyli nie wczoraj, a wcześniej omawialiśmy ten projekt uchwały. Czy... ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały? Proszę bardzo pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja chciałbym krótko, żeby przybliżyć tu 

zebranym orientacyjnie, jaka kwota będzie podwyżki podatków. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Poproszę panią Inspektor, tak, o przybliżenie projektu 

uchwały. 

[00:56:05] 

- Inspektor: Dzień dobry, Wysoka Rado, zebrani goście, więc tak, Uchwała w sprawie... określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości będzie wyglądała w następujący sposób. Dla pana 

Radnego chodzi generalnie, o ile się zwiększy podatek w przyszłym roku czy o stawki? Yhm. 
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Dobrze. Określa się następujące stawki w podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie 

gminy Gródek od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków, jeden złotych od metra 

kwadratowego powierzchni użytkowej, powierzchni. Wodami powierzchniowymi istniejącymi lub 

wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych, to jest stawka pięć złotych 

czterdzieści trzy grosze od jednego hektara powierzchni. Pozostałych, w tym zajętych na 

prowadzenie odpłatnej i statutowej działalności pożytku publicznego oraz organizacje pożytku 

publicznego – 0,55 groszy od jednego metra powierzchni, z zastrzeżeniem, że pozostałe grunty 

znajdujące się pod budynkami wybudowanymi na terenach przeznaczonych w planie 

zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo rekreacyjne stawka wynosi sześćdziesiąt 

jeden groszy za jeden metr kwadratowy powierzchni, niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji, o którym mowa w Ustawie z dnia dziewiątego października dwa tysiące piętnastego 

roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod budową mieszkaniową, usługową oraz albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszkalnym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 

dnia wejścia w życie tego planu, w odniesieniu do tych gruntów, upłynął okres czteroletni, a w tym 

czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego stawka wynosi trzy 

złote sześćdziesiąt siedem groszy od jednego metra kwadratowego powierzchni. Od budynków 

lub ich części stawki podatku są następujące: od budynków mieszkalnych – dziewięćdziesiąt 

groszy za jeden metr powierzchni użytkowej, związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej – dwadzieścia pięć złotych za jeden metr powierzchni użytkowej, 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym – dwanaście złotych siedemdziesiąt trzy grosze od jednego metra powierzchni użytkowej, 

i tutaj związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń to pięć złotych sześćdziesiąt 

siedem groszy od jednego metra powierzchni użytkowej. 

[01:00:00] 

- Inspektor: (kontynuując) Pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej 

działalności użytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – siedem złotych i jeden 

grosz od jednego metra powierzchni użytkowej, pozostałych wybudowanych na terenach 

przeznaczonych w planie zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo rekreacyjne – 

dziewięć złotych siedemdziesiąt jeden groszy od jednego metra powierzchni użytkowej. 

Musieliśmy również tę uchwałę wysłać do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. W dniu 

drugiego listopada otrzymaliśmy pozytywną opinię tej uchwały. Jeżeli chodzi o... podatek, który 

wzrośnie w przyszłym roku takiego Kowalskiego, więc tak, budynek mieszkalny o powierzchni stu 

dwudziestu metrów, grunty pozostałe... osiemset pięćdziesiąt na przykład sześć metrów i budynek 

pozostały, czyli tak zwany gospodarczy siedemdziesiąt metrów, w tym roku podatek wyniósł 

dziewięćset piętnaście złotych, w przyszłym roku wzrośnie do tysiąc siedemdziesięciu złotych. 
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Tysiąc sześćdziesiąt dziewięć, w zaokrągleniu. To jest na cały rok. Nie są to maksymalne stawki, 

ponieważ maksymalne stawki... minimalnych nie ma, haha. Nie są to maksymalne, maksymalne 

wyglądają następująco, za budynek mieszkalny jest złotówka, za grunty sześćdziesiąt jeden 

groszy, za budynki związane z prowadzeniem działalności gospodarczej – dwadzieścia osiem 

siedemdziesiąt osiem, dwadzieścia osiem złotych i siedemdziesiąt osiem groszy, więc tutaj my 

nie... nie proponowaliśmy maksymalnych stawek. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko chciałem dodać, że te przedstawione... tę sytuację, jak to 

się mówi, jako porównanie, ile będzie wynosić wzrost podatku nie dotyczy tych, którzy mają status 

rolnika i mają wtedy ten podatek... się różni od tych przedstawionych stawek, tak? Tak że tu, w 

naszej gminie, w większości przypadków są to właścicielami takich nieruchomości, są rolnicy, 

dlatego też to dotyczy tylko nieznacznej części mieszkańców. 

- Inspektor: Około... Tak, poszło około dwudziestu procent, rzeczywiście, podatek. W niektórych 

przypadkach, w niektórych... Wskaźnik, już ja mówię, wskaźnik, o który sugerowaliśmy minimalnie 

podjąć podatki to jest dwanaście, trzynaście procent. Natomiast stawki maksymalne pozwalają 

również na to, żeby nie przekroczyć tych... wartości ustanawianych przez szacowną Radę. 

Natomiast jeżeli chodzi o to, to my, w porównaniu do innych gmin, też nie zawyżamy tych 

podatków, bo mają najwyższe stawki. No... Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na poprzednim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, szósty 

punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji... rozpatrzenia 

siódmego punktu sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych 

stawek podatku od środków transportowych. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem 

na sesję i był on również, jak poprzednia uchwała, omawiany na poprzednim posiedzeniu 

wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy. Czy jest potrzeba omawiania tych stawek? Proszę pana 
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Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:06:27] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały, tak jak i poprzednia uchwała, był omawiany na poprzednim posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w Gródku w dniu dwudziestego czwartego października dwa tysiące dwudziestego 

drugiego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie określenia 

wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych została podjęta jednogłośnie. 

Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji ósmego punktu dzisiejszych obrad – rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Gródek. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Był on omawiany na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Gródek. Czy są jakieś pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Czy jest potrzeba 

omówienia? Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. 

Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmian regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Gródek 

została podjęta. Dziewiąty punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie gminy Gródek. I tutaj jak poprzednia uchwała, projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on szczegółowo omawiany na 
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wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Czy ktoś z Państwa Radnych... 

Proszę bardzo, pani Radna Kubiak. 

- Radna Grażyna Kubiak: To nie jest pytanie, tylko może taka propozycja, żeby może wyjaśnić 

trochę Panom i Państwu Sołtysom, o co tutaj chodzi w tej uchwale. To może oni zrozumieją tak... 

tak naprawdę może nie wiedzą, o co chodzi. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę panią Wójt o omówienie projektu uchwały. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, może ja zacznę, a koleżanka, jeśli chodzi o 

szczegóły, dopowie. Obie uchwały są związane ze zmianą ustawy, w której generalna zmiana 

dotyczyła tego, że do tej pory, jeśli chodziło o grupy odpadów, odpady budow... odpady 

budowlane i rozbiórkowe nie były, że tak powiem, konkretnie określone. Było tylko odpady 

rozbiórkowe i komunalne. Natomiast teraz w ustawie, w tej zmianie, wprowadzono zapis „odpady 

budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw domowych”. I w zasadzie ta zmiana tych dwóch uchwał 

podyktowana jest tą zmianą. W pozostałych zakresie uchwały, które obowiązują, nadal są 

aktualne. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy pani Inspektor coś jeszcze dopowie? Czy są 

jeszcze pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy Gródek. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

[01:12:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie gminy Gródek została podjęta. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji dziesiątego 

punktu dzisiejszych obrad – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

Ochrony Środowiska dla gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące 

dwadzieścia sześć. Projekt uchwały wraz z obszernym programem ochrony środowiska, 

książeczka taka, w formie tabularnej i opisowej, otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję i był on również szczegółowo omawiany na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji 
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Stałych Rady Gminy. Czy jest potrzeba omawiania? Ewentualnie czy są pytania jakieś odnośnie 

projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był również omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w Gródku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla gminy Gródek na lata dwa 

tysiące dwadzieścia trzy – dwa tysiące dwadzieścia sześć została podjęta. Jedenasty punkt 

dzisiejszych obrad obejmuje podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w 

zakresie dróg powiatowych. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on również omawiany na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Takie uchwały podejmujemy co roku, jak 

Państwo Radni wiedzą. I w tym roku też należy... no taką uchwałę... Czy są pytania jakieś? To 

sprawa oczywista, chodzi o utrzymanie dróg na terenie naszej gminy. A, przepraszam bardzo. 

Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę bardzo, pani Kierownik Referatu, 

udzielam pani głosu. 

[01:16:45] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Szanowni Państwo, uchwała dotyczy konieczności 

wprowadzenia zmiany w uchwale, która była podjęta jeszcze w marcu przez Radę. W tamtej 

uchwale udzieliliśmy pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na między innymi opracowanie 

dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej numer 1456B Jałówka-

Mostowlany-Bobrowniki na odcinku Bobrowniki-Mostowlany. I z uwagi na to, iż powiat białostocki 

podpisał dosyć późno umowę o opracowanie tej dokumentacji i ona będzie opracowywana na 

przełomie dwudziestego drugiego i dwudziestego trzeciego i tak naprawdę koszt zostanie 

poniesiony dopiero w przyszłym roku, dlatego w tej uchwale uchylamy ten punkt odnośnie 

przyznania tej pomocy i zostanie ona udzielona w przyszłym roku. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego 
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Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych została podjęta. Dwunasty punkt dzisiejszej sesji 

obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 

sprawie realizacji zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie 

gminy Gródek. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on 

tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Poproszę panią kierownik 

Monikę Kazberuk o przybliżenie projektu uchwały, bo to jest dość ważna uchwała. Bardzo ważna. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Z uwagi na to, iż chcemy objąć dofinansowaniem 

połączenia autobusowe na trasie Gródek – Białystok, na co otrzymaliśmy dofinansowanie z... 

zaraz powiem, jak to się nazywa, z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej, konieczne jest podpisanie porozumienia z gminą Supraśl, ponieważ 

część linii tak zahacza na... przed wjazdem do Białegostoku o tę gminę. I żeby móc podpisać 

umowę o dofinansowanie z Wojewodą i umowę już z przedsiębiorstwem PKS, konieczne jest 

porozumienie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są pytania odnośnie omawianego projektu 

uchwały? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, tu chodzi o autobusy, może też 

bym prosił o głos panów Sołtysów z Załuk, Nowosiółek. Chodzi o sygnał, autobus, który wyjeżdża 

z Gródka około piąta dziesięć, piąta dwadzieścia, czy mógłby jechać przez Załuki? No bo później 

szósta dwadzieścia, autobus nie zawsze się zatrzymuje w Załukach. No ale to plus minus. Czy 

mógłby właśnie jechać ten pierwszy PKS, jeden z pierwszych, piąta z minutami, przez Załuki? Czy 

jest taka możliwość? 

[01:21:00] 

- Radna Monika Ratyńska: Jeśli można, ja stawiłam na Facebooku post, żeby zgłaszać coś na 

sesję i nic nie dostałam, żadnej informacji na ten temat. Możliwe, że jedna osoba miała problem, 

ale do mnie zwykle dzwonią z tym, jeżeli jest taka sytuacja, to ja dostaję po piętnastu minutach 
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informację. A takiej informacji nie dostałam. Być może, że tak jest, a nikt mi nie powiedział. No 

ale... ale bym coś wiedziała na ten temat. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy szanowni Państwo, ja tak króciutko tylko dodam, że te 

kwestie są ustalane jednorazowe w danym... w momencie podpisywania umowy z firmą PKS. Z 

firmą przewozową. I tu na miejscu spotykamy się, ustalamy kwestie związane z rozkładem. I 

dochodzimy do konsensusu na podstawie wniosków i tak dalej. To nie ma takiej możliwości, żeby 

dostosowywać dla każdego z osobna potrzebę wprowadzania takiego rozwiązania, tak? Bo cały 

czas, od początku, kiedy dopłacamy, kiedy jest ta sytuacja związana z dopłacaniem przez nas i 

przez Wojewodę, problemem jest połączenie przez Pieszczaniki, tak, że nie ma połączeń przez 

Pieszczaniki. Dlatego też, że więcej przez Załuki. Tutaj w tej chwili jest taka sytuacja, że tutaj, 

żeby to jednak zmienić i... Tak że musimy godzić te różne warunki, te wnioski tak, żeby 

wypośrodkować możliwość dojazdu, polepszyć warunki dojazdu i dla młodzieży i tych pracujących 

i tak się staramy. Natomiast to nie może być tak w każdej chwili. PKS nie robi zmian rozkładów tak 

na życzenie z dnia na dzień. Tak że to oczywiście mają te zmiany określone, ale w danym trybie, 

tam raz do roku czy dwa razy do roku. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę pan Sołtys z Załuk. 

[01:22:50] 

(brak dźwięku) 

[01:24:20] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No to jeżeli chodzi o powroty to trzeba też brać pod uwagę, tak jak 

mówimy, okres wakacyjny, okres studiowania, tych dojeżdżania studentów i pracowników, bo... 

były te rozbieżności w zakresie, że dla uczniów to rzeczywiście lepiej, jak on wyjeżdża o 

szesnastej tam dwadzieścia. Dla pracowników niestety za wcześnie, bo szesnasta pięćdziesiąt, 

nie? Ja nie będę operował nazwiskami, bo tutaj chodzi o to, że takie różne interwencje się 

pojawiają. No i tutaj najlepiej by było wypośrodkować tak, żeby pasowało i tym i tym, jeżeli chodzi 

o powrót. Bo, szanowni Państwo, jakbyśmy chcieli ocenić naszą sieć tych... rozkładów i tam, gdzie 

dopłacamy, to co wczoraj mówiłem na Komisji, my dopłacamy szanowni Państwo właściwie do 

każdego kursu, oprócz tych, które tam... jak to się mówi, jak to się nazywa? Są rentowne. Tych 

kursów u nas jest może dwa góra, tak? Przez cały dzień. Tak że to jest sytuacja taka, która 

pokazuje, że trzeba utrzymać ten rytm do możliwości dowozu młodzieży, uczniów i do pracy, ale 

tutaj, jeżeli chodzi o powrót to zgadzam się z panem, że trzeba nad tym będzie popracować, 

żeby... ci, którzy pracują tam, nie wiem, do osiemnastej czy, czy... mieli możliwość spróbować 

powrotu, ale też nie może to dotyczyć jednej osoby, tak? Bo to, wie pan, nie mamy warunków do 

tego, żeby dopłacać, jak to się mówi, do każdego... do każdego... 

[01:25:57] 

(brak dźwięku) 
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[01:26:44] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze, szanowni Państwo, tu trzeba wziąć pod uwagę takie dwa 

warunki, a właściwie trzy. Chodzi o to, że z jednej strony dopasować do potrzeb mieszkańców. Z 

drugiej strony, tak jak wiemy, z roku na rok wzrastają te potrzeby naszego dofinansowania dla 

utrzymania, dla utrzymania linii, a... a tutaj, w tym przypadku, który pan zgłosił, ja myślę, że 

poprosimy tutaj pana dyrektora PKS-u, czyli linii przewozowej, która tutaj dotyczy... tych tras. 

Porozmawiamy w zakresie możliwości... Oni mają, jak to się mówi, w sposób minutowy określone, 

kto, o której, ile osób jeździ i na podstawie tego będziemy mogli ocenić. Bo mówię, trudno jest 

dopasować do każdej osoby. Dobrze by było każdemu, żeby ten nawet jeden, który wraca o 

dwudziestej miał czym dojechać, tak? Ale mówię, nie wiem, czy my mamy takie warunki, bo to są 

wszystko koszty. Niemniej, żeby zamknąć temat, możemy i pana zaprosić na tę rozmowę, Sołtysa 

czy panią Radną, żeby porozmawiać na ten temat, ale to nie jest takie bardzo... no nie jest tu 

gumowe, nie ma możliwości tego... wszelaki sposób. Dobrze, dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna. 

- Radna Monika Ratyńska: Jeszcze tak odnośnie tego terminu, bo jeśli jest, są jacyś ludzie, którzy 

zdążają na szesnastą pięćdziesiąt, a są ludzie, którzy nie zdążają, no to chyba, wydaje mi się, że 

tak... ładniej będzie, że tak powiem, przedłużyć ten termin. Bo tamci mogą poczekać. Na zewnątrz 

nie muszą stać, mogą na dworcu PKS-u. Natomiast jak ten autobus wcześniej pojedzie to tamci, 

którzy później skończą, nie będą mieli jak się dostać. To trzeba wypośrodkować i... i przesunąć po 

prostu tak, żeby każdy był zadowolony. I zaspokojony. 

[01:28:45] 

(brak dźwięku) 

[01:29:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To jest problem troszeczkę uboczny, natomiast trzeba brać pod 

uwagę, że kierowcy mają swój rytm jazdy, mają możliwość... muszą po prostu skorzystać z tych 

przerw przewidzianych zgodnie z Kodeksem Pracy i możliwości ciągłej jazdy autobusem. Nie ma... 

są braki w transporcie drogowym czy w PKS-ie czy w MPK, i to nam jest zgłaszane, że coraz 

większe... Proszą nas, żeby znaleźć kierowców chociażby na trasie Gródek – Białystok po to, 

żeby polepszyć warunki do jazdy, tak? Bo nie ma. A tutaj też to nie jest tak, że jakiś tam doraźny 

kierowca raz przyjedzie i później reorganizacja tych... no, jak to się mówi, rozkładów jazdy będzie 

polegała na tym, że nie ma, jak tego połączyć, tak? Ogólnie mówiąc. Natomiast jeszcze raz 

powtarzam. Spotkamy się, porozmawiamy, co będzie możliwe do tego, żeby dostosować do tych 

potrzeb, które są zgłaszane. W tym również to, co pani Radna Ratyńska... Chodzi o kwestie 

związane z wydłużeniem czasu, jak to się mówi, tym, żeby autobus, który o szesnastej 

pięćdziesiąt, na przykład mógł być jako siedemnasta z groszami, żeby... żeby też te osoby, które 

czekają dwadzieścia czy pół godziny na autobus, mogły zdążyć. 

[01:30:24] 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale przesunięcie tego kursu to już jak domino... to 

wszystkie kursy zostają przesunięte i to nie jest takie proste, tak. Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni zebrani. Ja 

chciałem tutaj na marginesie powiedzieć, my mieliśmy posiedzenie wspólnej Komisji wczoraj. No i 

właśnie, zmienił się rozkład firmy Voyager na niekorzyść dojeżdżających, ale to chyba nie w tym 

punkcie. Ja przedstawię wniosek w punkcie wolne wnioski. Na dużą niekorzyść, szczególnie na 

weekend, sobota, niedziela. Ale ten wniosek przedstawię w punkcie wolne wnioski. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Będzie na to czas. 

- Radny Mirosław Nos: Tak, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia w sprawie realizacji zadania 

publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie gminy Gródek została podjęta. 

Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji trzynastego punktu dzisiejszych obrad – rozpatrzenie 

uchwały w sprawie przyjęcia od powiatu białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu 

drogami powiatowymi na terenie gminy Gródek w zakresie ich zimowego utrzymania w dwa 

tysiące dwudziestym trzecim roku. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 

wczorajszym. Takie uchwały podejmujemy jak co roku. To zagalopowałem się, powiedziałem 

przedtem, ale to chodzi o odśnieżanie, o utrzymanie... zimowym dróg na terenie naszej gminy. 

Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie przyjęcia od powiatu białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu 

drogami powiatowymi na terenie gminy Gródek w zakresie ich zimowego utrzymania w dwa 

tysiące dwudziestym trzecim roku została podjęta. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji 

czternastego punktu dzisiejszych obrad – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem 

wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu wczorajszym. I tutaj również poproszę 

panią Kierownik Referatu, panią Monikę Kazberuk o omówienie projektu uchwały. 

[01:35:20] 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Tak jak już wspomniałam przy omawianiu poprzedniej 

uchwały, uchwała dotyczy dofinansowania z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o 

charakterze użyteczności publicznej na terenie naszej gminy i tutaj, tak jak w bieżącym roku 

chcielibyśmy i złożyliśmy wniosek o dofinansowanie tych samych kursów, tak, które są w tym roku. 

I to nie wiem, może odczytam, żeby była jasność, tak, jeden kurs dotyczy transportu we wtorki i w 

piątki, dwa razy dziennie. To jest trasa Bielewicze – Mieleszki – Mieleszki-Kolonia – Wiejki – 

Podozierany – Zubry – Zielona – Mostowlany – Świsłoczany – Zubki – Wierobie i Grzybowce. 

Druga linia od poniedziałku do piątku do Chomontowiec, dwa razy dziennie. Trzecia linia to jest do 

Łużan, też od poniedziałku do piątku, raz dziennie. Ona chyba funkcjonuje, z tego co pamiętam, 

od listopada. I ta linia właśnie na trasie Białystok – Gródek to już jest więcej tych połączeń, tak, 

zgodnie z rozkładem jazdy przedsiębiorstwa PKS. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za omówienie projektu uchwały. Czy ktoś z 

Państwa Radnych ma pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany w dniu dwudziestego ósmego listopada bieżącego roku na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację 

Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 
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podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego została 

podjęta jednogłośnie. Przystępujemy do realizacji piętnastego punktu obrad – rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami działającymi na terenie gminy Gródek. Projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem otrzymaliśmy... wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on szczegółowo 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Rady Gminy w dniu wczorajszym. Czy jest potrzeba 

omówienia projektu uchwały? Ewentualne pytania? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, tak jak i 

poprzednie uchwały, projekt tej uchwały był rozpatrywany w dniu wczorajszym na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację 

Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami działającymi na terenie gminy Gródek została podjęta. Piętnasty punkt dzisiejszych 

obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji szesnastego punktu dzisiejszej sesji 

– rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Nowej Woli. Projekt uchwały wraz z pismem od starostwa powiatu... od powiatu 

białostockiego otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Chodzi o to, że co roku 

dofinansowujemy działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej, ale doszły nowe osoby z terenu 

naszej gminy, stąd konieczność zwiększenia... pomocy. Czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

[01:41:12] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był również omawiany w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się piętnastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Nowej Woli 

została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji siedemnastego punktu 

dzisiejszej sesji – pytania i wnioski Radnych. W tym punkcie zachęcam Państwa Radnych do 

zabierania głosu. Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Panie Wójcie, droga Rado, wszyscy zebrani, ja bym wnioskował o 

naprawę ulicy Północnej, kolejny raz. Już dziura prawie do kolana. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja... Chodzi o... Naprzeciwko... tak? Ja zgłaszałem to 

dla pani... jak ona? Dla pani Czapnik. I ona tę sprawę zna. I no to... działania będą trudne, bo tam 

była jakaś studnia ponoć i to było już tam robione chyba ze dwa razy i tego. Ale... mają robić 

dopiero chyba na wiosnę, no nie wiem. Chyba że jakieś zmiany są. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Tak, to już pan Przewodniczący powiedział. Ja może tylko 

dopowiem, że temat jest nam znany i wiemy, że jest tam ta dziura, tak? To było już naprawiane. 

Już płaciliśmy też za to. No niestety gdzieś tam ta woda widocznie podcieka i coś tam podmywa, 

że cały czas ten polbruk się zapada w tym miejscu. No teraz też już warunki są niezbyt korzystne. 

Trzeba zaplanować jakieś środki w budżecie, tak, więc to nie jest też takie proste, że... pójdziemy i 

to zrobimy. Po prostu jakieś ostrzeżenia, no na chwilę obecną tak, no jakieś znaki być może 

ustawimy, że jest tam ten dół, żeby bezpośrednio samochodami nie wpadać. Chcielibyśmy... na 

wiosnę rozpoczynamy też remonty kolejnych dróg, tak, przebudowy kolejnych dróg z polbruku, 

więc mamy nadzieję, że będziemy negocjować też z wykonawcą nowym, który będzie nam te 

drogi robił. Między innymi ulicę Piękną, żeby się z nim jakoś po prostu dogadać, w jakichś tam w 

miarę korzystnych cenach, żeby nam to zrobił w miarę profesjonalnie, żeby już się temat nie 

pojawiał ponownie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja dodam, przepraszam jeszcze, szanowni Państwo, to 

znaczy troszeczkę jeszcze inaczej to będzie wyglądało, biorąc pod uwagę, że mamy początek 

zimy, a ten... te, ten uszczerbek, jak to się mówi, na drodze on nie może trwać do końca, do 

wiosny, dlatego też biorąc pod uwagę, że jeżeli warunki jeszcze pozwolą to postaramy się 

rozpoznać, co za przyczyna tego jest. Natomiast musimy... same zabezpieczenia oznaczające za 

mało jest, ja uważam, dlatego że trzeba po prostu zabezpieczyć, żeby jazda przez ten, jak to się 

mówi, tą ulicą w tym miejscu była... stwarzała minimum bezpieczeństwa dla kierujących pojazdami. 

Tak że tutaj zrobimy troszeczkę tak, żeby nie tylko zabezpieczenie oznaczające, ale naprawienie 

w niezbędnym zakresie, nawet jeżeli to nie jest takie, które zda... da efekt, jak to się mówi, na 

przyszłość. Tak że... tyle. 
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[01:45:43] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Wysocki jeszcze raz. 

- Radny Andrzej Wysocki: Panie Wójcie, jeszcze tylko tak sprzed kilku lat pytanie, jak się ma... a 

propos drogi, ulicy Młynowej sytuacja? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak się ma, panie Radny, że jak to się mówi, kolejka idzie, jak to 

się mówi, w tym samym kierunku, a więc to oznacza, że jest... jest, jak to się mówi, do wzięcia pod 

uwagę, do modernizacji na tym odcinku. I tutaj jeżeli... bo nie wiem, czy był wniosek w ramach 

zgłaszanych wniosków do projektu budżetu, ale jeżeli był, to w tej chwili myśmy oznaczyli w 

budżecie to, co już jest i możliwe na podstawie przyznanych nam środków finansowych. 

Natomiast jesteśmy... na pewno, na pewno jeżeli warunki pozwolą to trzeba przygotować co 

najmniej projekt techniczny tego odcinka, bo rzeczywiście on, ten odcinek wymaga już 

naprawienia tego, zmodernizowania. Ale myślę, że na razie tylko w zakresie projektu. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Dziękuję panie Przewodniczący, szanowni Państwo, tu w kwestii 

tych dróg, tych dziur to też bym chciał przypomnieć, być może znana jest sprawa podobnego 

ubytku, ulica Zwycięstwa, róg, skrzyżowanie z Kalinowskiego. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Pan Wójt zechce? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja codziennie poruszam się tą ulicą, bo chodzę z pieskiem 

na spacer, ale nie dam rady tak na pamięć. Spróbuje... albo pan przybliży bardziej albo to już 

może jest pozamiatane. Albo... 

- Radny Jerzy Gryc: Nie jest pozamiatane. To może nie aż taka dziura, jak tu mówi Andrzej, w 

kolano, ale... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale w którym momencie? Na styku tych ulic? 

- Radny Jerzy Gryc: Na styku, skrzyżowanie Zwycięstwa i Kalinowskiego. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze, zapiszę, bo inaczej nie mam możliwości odpowiedzenia. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni zebrani. Ja już 

mówiłem w poprzednim punkcie, i rozmawialiśmy na komisji wspólnej, w dniu wczorajszym, na 

temat transportu zbiorowego. Chciałbym powiedzieć, że od dwudziestego ósmego zmienił się 

rozkład jazdy firmy Voyager, z niekorzyścią dla osób pracujących w systemie zmianowym. 

Szczególnie w sobotę i w niedzielę. Zaraz szczegóły opowiem. To nie chodzi tylko o te osoby z 

naszej gminy, a jest ich sporo, także autobus idzie przez Michałowo, także z gminy Michałowo. I 

mówię od razu, zostały zniesione kursy poranne w sobotę i w niedzielę dla osób tych, które 

dojeżdżają do pracy na godzinę siódmą, autobus PKS Nova jest dopiero o godzinie szóstej 
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dwadzieścia i zajeżdża siódma dwadzieścia pięć, tak że nijak się wyrobić. I został bardzo ważny 

autobus, który był wcześniej zlikwidowany, chodzi o autobus dziewiętnasta piętnaście, w niedzielę, 

z Białegostoku do Gródka, przez Michałowo oczywiście. Panie Wójcie, czy można podjąć 

jakąkolwiek interwencje o przywrócenie tych kursów? To kursy bardzo ważne. Pozwalające 

ludziom dojechać z naszej gminy do pracy i także z tej pracy wrócić. Szczególnie weekendy... to 

sprawa jest załatwiona od poniedziałku do piątku, owszem, i tak, ale problemy następują w sobotę 

i dodatkowo teraz doszły problemy w niedzielę, czyli brak możliwości dojazdu osób pracujących w 

systemie zmianowym na godzinę siódmą w sobotę i w niedzielę i brak powrotu w niedzielę. W 

sobotę autobus ten kursuje. Tak że można wrócić z powrotem do Białegostoku po zakończeniu 

pracy zmianowej. Dziękuję. 

[01:50:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, jeżeli można, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo, to nie jest tak, że myśmy rozmawiali tylko z PKS-em na temat potrzeby właściwości... 

chodzi o to, żeby zorganizować przewóz mieszkańców i uczniów z naszej gminy w kierunku 

Białegostoku, tak? Natomiast Voyager nie był zainteresowany tymi odcinkami na bazie Gródek, 

czy przez Załuki czy przez Pieszczaniki, w ogóle nie był zainteresowany. A więc tutaj podjęliśmy 

kroki w kierunku rozmowy z Novą, PKS-em Nova. I tutaj to, co się udało i można powiedzieć w tej 

chwili rozkład, tak jak zauważymy, jest tak zorganizowany, bo ja jeszcze raz powtarzam, w 

momencie, gdyby nam, jak to się mówi, zabrakło pieniążków na dofinansowanie tych kursów, czy 

Wojewoda znowu... albo Wojewoda zrezygnuje z dofinansowania o te trzy złote, tak? To 

automatycznie w ogóle się degraduje możliwość dojeżdżania do Białegostoku i nie mamy na to 

wpływu. I nie mamy na to wpływu. Bo PKS, chociaż z nazwy Państwowa Komunikacja 

Samochodowa, czy Podlaska teraz, to niestety... tylko kursy, tak zwane, ekonomiczne, czy jak to 

nazwać, tak? Rentowne. W tej chwili Voyager, tak jak zaobserwowałem osobiście, to wszystkie 

kursy, które są na styku rentowności, wycofuje. To nie jest tendencja już zakończona. Jeżeli 

dalsze kursy nie będą, podejrzewam, podejrzewam... nierentowne to dalsze będą likwidowane. 

My w tej chwili staramy się o zorganizowanie dojazdów do Białegostoku na... po trasach przez 

Pieszczaniki i przez Załuki. Tu oczywiście możemy rozmawiać, to co były wnioski, żeby tu 

pozmieniać godziny, tak, pod tym kątem, ale na tych trasach, tak? Bo my nie... Jeszcze raz 

powtarzam, jeżeli powstanie sytuacja, że są likwidowane te kursy Voyagera, być może PKS też 

dojdzie do wniosku, że o, nie ma już Voyagera, a więc my wciśniemy tutaj w te godziny nasz 

sprzęt, nasz transport, tak? To może wejść w rachubę, bo rzeczywiście jeżeli Voyager wyjeżdża o 

piętnastej, przykładowo, z Gródka przez Michałowo, przez Zabłudów, no to jaki sens jest też o 

piętnastej godzinie robić tutaj, tak? Tak że to może się zmienić w zakresie rozkładu z PKS-em, 

natomiast podejrzewam, że my nie mamy warunków, bo innych też nie ma warunków, bo na 

podstawie wniosku napisanego albo zgłoszonego do Voyagera, oni nie zareagują, w ogóle. Bo, 

jeszcze raz powtarzam, brak rentowności powoduje, że firmy transportowe rezygnują. Ekonomika 

wyraźna, nie opłaca się, to po co tutaj, jak to się mówi... a tym bardziej, że nie ma ani kierowców, 

sprzęt się eksploatuje i tak dalej, i tak dalej. Tak że my z Voyagerem rozmawialiśmy nie raz, nie 
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dwa. Zresztą współpracowaliśmy z Voyagerem bardzo długo. Tutaj niektórzy, którzy dojeżdżają, 

mogą to potwierdzić. Natomiast w tej chwili ta współpraca taka polegająca na tym, że dopłacamy 

dla PKS-u, a nie dla Voyagera, to powiem dla wszystkich firm nie jesteśmy w stanie. Nasz rozkład, 

na podstawie takich gmin, jak nasza, ja nie chcę porównywać, ale tam patrząc czy w kierunku 

Krynek czy Szudziałowa, to podejrzewam, nie jest i tak źle zorganizowane to pod względem 

przewozów. Tak że tu, szanowni Państwo, jeszcze raz, pod względem możliwości regulowania 

odjazdów godzinowych, jesteśmy w stanie popracować nad tym. Może gdzieś tam z czasem, 

gdzieś tam wciśniemy jeszcze jakiś tam kursik inny, kosztem czegoś. Może w wyniki tego, że 

Voyager likwiduje PKS też dojdzie do pewnych wniosków, że warto wejść w tym układzie 

godzinowym, tak że to wszystko na tym spotkaniu, które będzie zorganizowane z dyrektorem 

PKS-u, postaramy się o tym porozmawiać. Tak że ja tyle mogę odpowiedzieć, bo... bo tu nie 

polega na tym, że... no co my możemy zrobić? Podejrzewam, że pan burmistrz Michałowa też 

jemu zależy, żeby było więcej kursów, tak? No ale widocznie też nie ma warunków do tego, żeby, 

żeby tak się stało. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

[01:54:47] 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Wójcie, ja mam takie pytanie, a tego... tej informacji o działalności 

Urzędu to nie można by jakoś mailem wcześniej wysłać, dzień wcześniej? Bo tak na słuch to... 

wiele rzeczy się po prostu opuści, a tam można byłoby zapytać o coś dokładnie. Ale nawet 

słuchając to się opuści pewne rzeczy. Ja wiem, do czego pan Przewodniczący pije, to nie jest 

prawdą, ale... Panie Wójcie, proszę rozważyć. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, powiem tak, przerabialiśmy ten temat, ale 

bardzo dużo informacji powstaje w przeddzień, nie? W przeddzień. I też my nie staramy się tutaj 

organizować tej informacji tak, że na bieżąco piszemy tę informację czy coś, bo można dwa razy 

więcej jeszcze tutaj pisać, tylko staramy się wybierać te rzeczy najważniejsze i to na dobrą sprawę 

jest organizowane w przeddzień, jak to się mówi, sesji. Można w tym samym dniu... spróbować, 

bo tu, szanowni Państwo, na każdej informacji napisanej, jak to się mów, drukiem to jeszcze 

ręcznie jest sporo dopisków, bo powstają nowe takie informacje, tak że ta informacja taka 

przesłana wcześniej będzie niepełna. 

- Radna Monika Ratyńska: Ale to można nawet tego samego dnia, bo to się w trakcie przejrzy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: W dniu sesji? 

- Radna Monika Ratyńska: Pewnie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Spróbujemy zorganizować takie, tylko prosimy o te maile, żeby... 

adresy. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? 

- Radny Mirosław Nos: W tym punkcie dopowiedzenie do pani Radnej. Niestety nie da się tego 

zrobić, bo nie wszyscy chyba mają e-maila spośród Radnych. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Może nie wszyscy chcą też. 

- Radny Mirosław Nos: O właśnie, może nie wszyscy chcą. Ja też interweniowałem w sprawie o tym, 

żeby były... rozsyłane wiadomości, to znaczy na sesję, drogą e-mailową, co by bardzo ułatwiło 

pracę pracownikom Urzędu Gminy, ale no niestety, część osób tak jak ja i niektórzy, otrzymują te 

e-mailową drogą i jest to ogromne ułatwienie w pracy, szczególnie pracowników Urzędu Gminy. 

Pozostali otrzymują to drogą papierową. Jest tego naprawdę dużo. To są... to są koszty, 

naprawdę, drukowania, ksero, tuszu itp. itp. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Osiemnasty punkt... siedemnasty punkt 

dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. Przystępujemy do realizacji osiemnastego punktu 

dzisiejszych obrad – wolne wnioski i informacje. I w tym punkcie zachęcam wszystkich Państwa 

do zabierania głosu. Proszę bardzo pani Magdalena Łotysz, dyrektor Gminnego Centrum Kultury. 

- Magdalena Łotysz: Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Szanowni Państwo, panie Wójcie, jak 

Państwo zauważyli, zakończył się remont schodów i tarasu Gminnego Centrum Kultury w Gródku. 

Został też złożony wniosek jakby na kontynuację tego działania, bo... jest taki plan i pomysł, żeby 

z istniejącego tarasu, tak jak już tutaj zapowiedziano na sesji, uczynić taki mały amfiteatr i wniosek 

taki został złożony. Liczymy na pozytywne rozpatrzenie. Natomiast ja chciałam bardzo serdecznie 

podziękować panu, panie Wójcie, pani Monice Kazberuk i wszystkim pracownikom Referatu 

Inwestycji, jak też Państwu Radnym za przegłosowanie tej decyzji, bo jak wszyscy wiemy, no to 

Dom Kultury to nie służy już tylko do celów kulturalnych, ale też... sesji Rady Gminy, istnieje tutaj 

też Biblioteka Publiczna, tak że bardzo serdecznie dziękujemy. No schody, tak jak widać, 

sprawdzają się bardzo dobrze. Pierwsze mrozy już za nami, więc oby tak dalej, bardzo dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Proszę bardzo pan Gorodowienko, Sołtys 

z Bielewicz. 

- Sołtys Henryk Gorodowienko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, taka sprawa, 

chciałem podziękować za wycięcie drzew w Bielewiczach w końcu. No i widzę, które jeszcze tam 

były, takie nachylone to już poznaczone, kiedyś też będzie. Następna sprawa to już bardzo zła. 

Odnośnie rajdu sobotniego. To bardzo smutnie. Nie wiem, kto to udziela dla tych, żeby to jeździli i 

tak dalej. Skoro jeżdżą po uprawach, po rozsianym polu, po łąkach. Przecież ten rolnik, tymi 

samochodami... na łąkach jest mokro. Te rowy porobią, trzeba wałować. To są koszty. I nikt nic 

nie wie. I co z tego... Ten rajd to był według mnie, safari jakieś, po prostu dzicz. Dzicz... to po 

prostu nie mogę, dziękuję. 

[02:00:10] 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Proszę bardzo pan Wójt może zechce się 

ustosunkować. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tak, żeby na nikogo winy nie zwalać, ale tutaj biorąc pod 

uwagę, że o takim rajdzie jesteśmy w jakiś sposób informowani, i jako gmina, ale jeżeli chodzi o 

zgody, które są wyrażane, tereny, po których najchętniej chcą poruszać się ci rajdowcy, nazwijmy 

to, to dotyczą dróg powiatowych, takich decyzji związanych z terenami leśnymi, tak? W niektórych 

przypadkach z prywatnymi terenami uzgadniane są zgody. Na przykład w jednym przypadku też 

byłem sam, dostałem taką propozycję, żeby... przy mojej tam, nazwijmy to, polu wykorzystać na 

cel rajdu, bo położony jest tak bezpośrednio ze strumykiem, który wylewa, tak? Czyli to też taka 

atrakcja, takie jeziorko, które daje warunki do tego, do takiego atrakcyjnego rajdowania. Powiem 

tak, na podstawie tego, co pan powiedział oraz tam było też takie drobne zgłoszenie, na pewno 

pójdzie interwencja ze strony Urzędu Gminy w kierunku organizatora, żeby po prostu, że te 

sytuacje są niedopuszczalne, które pan mówi, że w kilku przypadkach po polach trzeba było 

jechać, żeby się wydobyć z jakichś tam, nazwijmy to, sytuacji, zdarzenia. I na pewno poprosimy o 

rozmowę albo zrobimy takie... żeby to... Bo jeszcze raz powtarzam, ta zgoda jest tak, i z Lasów i z 

Zarządu Dróg Powiatowych i... z gminy. Ale gminy prawie nie dotyczy te tereny, tylko jeżeli chodzi 

o przejazd. Natomiast tam, gdzie rajd się odbywa, prawie gminnych terenów nie dotyczy. Tak że 

to nie chodzi o to, żeby zwalić na kogoś winę, ale na pewno to, co pan zgłasza, trzeba wyjaśnić. I 

to nawet organizatorzy czasami nawet nie wiedzą o tym, że taka sytuacja powstała, bo ktoś sobie 

chciał łatwiej przejechać, tak? Pojedyncza osoba i to później jest taka, taka... taka wiedza nasza, 

a organizator nie ma na ten temat wiedzy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale to nie był jakiś awaryjny wyjazd czy tam tego... To 

celowy wjazd na pole. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale skąd pan wie, że celowy? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No to tak widać po kółeczkach widać, po kółeczkach. 

Tak, to chyba widać... No. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie 

widzę. Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie, ja jeszcze 

odnośnie tych materiałów chcę powiedzieć. Już trzy razy kiedyś mówiłam, a teraz czwarty mówię. 

Gdyby się dało zrobić na tym tablecie, żeby był podgląd do wszystkiego, to na pewno wszyscy 

Radni chcieliby elektronicznie, bo tak to w telefonie jest słabo. Ja wczoraj próbowałam, to nie da 

się nic przeczytać. Nie każdy ma laptopa, u mnie laptop już zdechł w międzyczasie, więc ja już nic 

nie widzę. I ja się wcale nie dziwię, że ludzie biorą papierowe materiały. Gdyby się dało tu 

odtworzyć to pewnie większość by brała mailem. Dlatego uważam, że to jest dobry pomysł, a tym 

bardziej, że musimy oszczędzać. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tutaj pod względem warunków technicznych to nie wiem, czy ktoś 

jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, czy jest taka możliwość. Chyba że pan Sekretarz. 

Natomiast ja myślę, że w przyszłości no te tablety, które są już używane przez jakiś czas, być 
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może zastąpimy takimi, które dadzą warunki, żeby tutaj... były trochę i większe i... i... dawały 

warunki do tego, żeby można było przesłać. Chociaż trudno powiedzieć, może te też są 

przystosowane, trzeba wyjaśnić. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Osiemnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

wyczerpany. Dziewiętnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad czterdziestej 

sesji Rady Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści 

protokołu. Proponuję więc przyjęcie protokołu obrad czterdziestej sesji Rady Gminy. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu czterdziestej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu obrad czterdziestej 

sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję 

wszystkim uczestnikom dzisiejszej sesji. Zamykam obrady czterdziestej pierwszej sesji Rady 

Gminy Gródek. Dziękuję. 

[02:05:53] 

(koniec nagrania) 


